

Title (en)

Method for securing postage payments via a telecommunications network

Title (de)

Verfahren zur Sicherung der Frankierung mittels eines Telekommunikationsnetzes

Title (fr)

Procédé de sécurisation des affranchissements au travers d'un réseau de télécommunication

Publication

**EP 2330563 A1 20110608 (FR)**

Application

**EP 10189861 A 20101103**

Priority

FR 0957942 A 20091110

Abstract (en)

The method involves user writing a personal secret code by hand on a mailpiece (12) e.g. envelope, bearing a unique identification number (12A), and acquiring personal secret code and unique identification number that are borne by the mailpiece. The acquired secret code and the unique identification number are sent to a remote computer server (18). The received personal secret code is compared with a personal secret code of the user pre-recorded in the remote computer server. An independent claim is also included for a computer program including code instructions to perform a method for securing franking.

Abstract (fr)

Procédé de sécurisation des affranchissements comportant les opérations suivantes : - inscription manuelle par un utilisateur d'un code secret personnel sur un article de courrier portant un numéro d'identification unique, - acquisition avec un dispositif de communication portatif de l'utilisateur du code secret personnel et du numéro d'identification unique portés par l'article de courrier, - envoie à un serveur informatique distant du code secret et du numéro d'identification unique acquis avec le dispositif de communication portatif, et - comparaison du code secret personnel reçu avec un code secret personnel du utilisateur préenregistré dans le serveur informatique distant.

IPC 8 full level

**G07B 17/00** (2006.01)

CPC (source: EP US)

**G07B 17/0008** (2013.01 - EP US); **G07B 17/00661** (2013.01 - EP US); **G07B 2017/00112** (2013.01 - EP US);  
**G07B 2017/00717** (2013.01 - EP US)

Citation (applicant)

FR 2890769 A1 20070316 - NEOPOST IND SA [FR]

Citation (search report)

- [A] FR 2890769 A1 20070316 - NEOPOST IND SA [FR]
- [A] US 2004002926 A1 20040101 - COFFY JEAN-HIRAM [US], et al
- [A] EP 1477937 A2 20041117 - PITNEY BOWES INC [US]
- [A] GB 2387259 A 20031008 - SENDO INT LTD [HK]

Designated contracting state (EPC)

AL AT BE BG CH CY CZ DE DK EE ES FI FR GB GR HR HU IE IS IT LI LT LU LV MC MK MT NL NO PL PT RO RS SE SI SK SM TR

Designated extension state (EPC)

BA ME

DOCDB simple family (publication)

**EP 2330563 A1 20110608**; FR 2952459 A1 20110513; FR 2952459 B1 20111216; US 2011113478 A1 20110512

DOCDB simple family (application)

**EP 10189861 A 20101103**; FR 0957942 A 20091110; US 87665010 A 20100907